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Opgemaakt door B. van 't Westeinde, griffier 
Aanwezig 
 

Dhr. M. van Oosterwijk, voorzitter 
De heren J. Hendrickx (CDA), A. van Baal (PvdA), J. Swaans (VVD), W. 
Couwenberg (lijst Couwenberg), B. Schellekens (LRG), N. de Vries (CDA), T. 
Snels (PAG), J. Swaans (VVD), S. v.d. Brekel (SP). De dames mw. J. Aerts-
Hermans (LRG), D. Eikelenboom (SP), M. Immink-Hoppenbrouwers (PAG), P. 
Criens (PvdA), M. Kleijnen-Vinke (LRG), I. Rijswijk de Jong (VVD)  
Ambtelijke ondersteuning: mevrouw Claassen (agendapunt 3) en mevrouw 
Haans (agendapunt 4) (afdeling Maatschappelijke Dienstverlening), mevrouw 
Van der Horst (agendapunt 5) (afdeling Ontwikkeling) 
Wethouders: Th. v.d. Heijden, S. Verhoeven,  J. v. Groenendaal, S. Sperber 
 

Afwezig  
(met kennisgeving) 

De heer P. Jacobs (LRG) 

 
Deze vergadering kunt u terugbeluisteren op : https://bestuur.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-
Welzijn/2013/27-augustus/19:30/ 
 
1. Opening en vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering.  
 
2.  Initiatiefvoorstel advies werkgroep transitie Jeugdzorg 
Door de heer Van Baal geeft als voorzitter van de werkgroep een korte inleiding op het advies van de 
werkgroep. 
 
Standpunten fracties: 
 
CDA Het CDA ondersteunt de adviezen. Op persoonlijke titel heeft de heer De Vries nog een 

kanttekening gemaakt. De transitie baart hem zorgen.  
Hij geeft aan dat de bijeenkomst op 3 juni met het veld nuttig was. Maar hij vindt het wel 
belangrijk dat het overleg met het werkveld extra aandacht krijgt en geïntensiveerd wordt. 
Hij hoopt dat met het veld ook gesproken wordt over het toewerken naar een nieuwe 
situatie. Het komend jaar zou al voorzichtig geëxperimenteerd moeten worden. Deelt de 
zorgen van Lijst Riel Goirle over de ambtelijke capaciteit. 
De werkgroep zou een standpunt in kunnen nemen over de vraag van de SP voor 
aanpassing van het advies. 

Lijst Riel-Goirle De fractie van LRG vindt dit een goed stuk. Het proces en de samenwerking met de 
ambtelijke organisatie is goed bevallen. Men is erg tevreden over de betrokkenheid en inzet 
van de ambtelijke organisatie. Het advies nummer 15 om deze benadering door te zetten 
vindt LRG erg belangrijk. Men hoopt liefst met alle fracties verder te werken. 
Is van mening dat het goed is om soms zaken te kunnen delegeren aan een werkgroep. 

https://bestuur.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-Welzijn/2013/27-augustus/19:30/�
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Maakt zich zorgen over de door de wethouder aangegeven beperkingen in de ambtelijke 
capaciteit. 

SP Heeft geen op- of aanmerkingen op de sfeer in de werkgroep. De SP wil het graag 
transparant doen. De SP kan in grote lijnen het advies steunen, maar blijft voor 
transparantie. Men wil meer betrokkenheid van de rest van de raad en wil in die zin punt 4 
van het advies aanpassen. Niet de werkgroep moet mensen horen, maar alle raads- en 
commissieleden die hier belangstelling voor hebben moeten hier welkom zijn. 
Enthousiaste raadsleden moeten niet beteugeld worden en ruimte krijgen. Graag een open 
sfeer en open debat. 

VVD De VVD kan zich in principe vinden in het voorstel. De VVD is bang dat de werkgroep of de 
raad op de uitvoerende stoel van het college gaat zitten.  
In de reactie van de VVD is aandacht gevraagd voor de toetreding van nieuwe aanbieders. 
Die moeten kansen krijgen. Er moet gestuurd worden op resultaten. Daar moet aandacht 
aan besteed worden. De bijdrage van de VVD moet daarom onverkort deel uitmaken van 
het advies.  

Lijst Couwenberg Stemt in met het advies en de reacties van de verschillende fracties. Het wetsvoorstel 
Jeugdzorg is nu bekend. Er is een tijdsbalk uitgelegd. Hij verwijst naar de website 
www.voordejeugd.nl.  

PvdA Geeft aan dat het belangrijk is om als raad goed voorbereid te zijn. We moeten niet al te 
grote risico's nemen. Als de ambities van Goirle in het gedrang komen, doordat de 
kwantitatieve capaciteit van de organisatie niet toereikend is, dan valt daarover te praten. 

 
Wethouder van Groenendaal geeft een reactie op het rapport. Het college heeft het rapport met belangstelling 
gelezen en zal al het mogelijke doen om in te gaan op de wensen van de raad voor zover het gaat over de 
kaderstellende taken van de raad. Deels zal dat gebeuren doordat de komende maanden de beleidsvoorstellen 
worden voorgelegd aan commissie en raad. En wanneer het afzonderlijke acties betreft zoals bijvoorbeeld de 
voorstellen voor het monitoren van de ambities voor de pedagogische civil society geeft het college in 
overweging dat de ambtelijke capaciteit vrij beperkt is. Het college legt de prioriteit bij de zaken die nodig zijn 
om op tijd klaar te zijn om de taken uit te voeren.  De ambtenaren en de wethouder hebben het werk in de 
werkgroep prettig gevonden. 
Volgende week wordt de volgende voortgangsrapportage over de transities naar de raad gestuurd. 
 
Advies van de commissie: 
Conclusie: Het voorstel kan als  B-stuk naar de gemeenteraad. 
 
3. Tussenevaluatie kanteling WMO  
 
Standpunten fracties: 
 
VVD Het onderzoek geeft met name aan dat ook de cliënten moeten kantelen. De klanten zijn 

nog niet op de hoogte van de gekantelde werkwijze. Mogelijk moet daardoor de personele 

http://www.voordejeugd.nl/�
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inzet aan 't Loket worden versterkt. Geeft aan dat de reactie van het college op het 
onderzoek adequaat is. 

SP Jammer dat het onderzoek niet representatief is. De SP zou graag de effecten van eigen 
bijdragen op mensen per voorziening inzichtelijk hebben. Wil graag zien dat dit in een 
volgend onderzoek wordt meegenomen.  
De SP zou graag een verdere uitwerking zien van de nazorg.  
De SP wil dat de raad ook meer betrokken wordt bij de aanbesteding van de thuiszorg en 
de regiotaxi. 

Pro-Actief Goirle Vraagt zich af of voldoende is onderzocht waarom de communicatie niet heeft gewerkt om 
de denkpatronen te kantelen. Vraagt zich af welke andere middelen kunnen ingezet 
worden, behalve folders en brieven. 

Lijst Riel-Goirle De uitkomsten van het onderzoek moeten als bemoedigend worden gezien. Er moet nog 
veel worden gekanteld, maar het gaat ook om een ingrijpende wijziging. 
De conclusie van het college dat de financiële tussenbalans dat deze op orde is, wordt 
onderschreven. Zet in het licht van deze evaluatie vraagtekens bij de verplaatsing van 't 
Loket naar Jan van Besouw. De laagdrempeligheid mag niet verloren gaan.  
Wil graag het vervolg weten op de evaluatie. Wat wordt er aan gedaan? 

CDA Constateert dat er van de 35 respondenten 29 al een beroep hebben gedaan op het eigen 
netwerk. Dat vindt hij heel goed. De vraag is daarom of de kanteling van klanten een 
probleem is. Het valt mee en er wordt al heel veel gedaan. 
Hij stelt een aantal vragen. Deze worden beantwoord. Op een drietal vragen volgt nog 
antwoord bij het verslag. (Zie toezeggingen). 

 
Advies van de commissie: 
Conclusie: Het voorstel kan als  B-stuk naar de gemeenteraad op verzoek van de fractie van de SP. 
 
Afspraken en toezeggingen: 
Wethouder Sperber zegt toe op de volgende vragen nog antwoord te geven:  
* Hoe is het bedrag van de bezuinigingsopdracht van 250.000 berekend? 
* Heeft het invoeren van een eigenbijdrageregeling wel een reducerend effect gehad op het aantal toegekende 
voorzieningen, en de gemeentelijke kosten? 
* Hoe moet het overzicht op blad 2 van de bijlage gelezen worden, zulks mede in relatie tot het overzicht op 
blad 3? Op blad 3 is sprake van 52 en 54 woonvoorzieningen in respectievelijk 2011 en 2012, terwijl op blad 2 
een aantal aanvragen voor woonvoorzieningen genoemd wordt van 139 (2011) en 53 (2012). Of ten aanzien 
van vervoersvoorzieningen: 178 aanvragen in 2011 en 97 in 2012. Hoe passen daar de cijfers op blad 3 ten 
aanzien van de scootmobielen bij? 
 
4.  Activerend arbeidsmarktbeleid: Keuzenota "Goirle aan de slag" 
 
Standpunten fracties: 
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PvdA Geeft aan dat in de notitie veel goeds staat. Als het op de werkelijke daden aankomt zou 
het goed zijn concreter te zijn over de doelstellingen. 

Lijst Couwenberg Met de notitie kunnen we vooruit. De werkeloosheid baart zorgen. Dat brengt iets te weeg 
in de gezinnen. De jongeren vragen de meeste aandacht.   

VVD Is van mening dat het belangrijk is dat bijstandsgerechtigden, behoudens een paar 
uitzonderingen, een sollicitatieplicht en naar een baan worden geleid. Er moet ook gekeken 
worden naar de WW-ers die ook in de bijstand kunnen komen. Kan instemmen met de 
keuzenota.  
Geeft aan dat de gemeente ook aan strikte regels is gebonden, met betrekking tot de 
mogelijkheden om mensen verplichtingen op te leggen. Het is belangrijk dat mensen weer 
plezier krijgen in het leveren van een bijdrage. 

SP Heeft ook zorgen over de stijgende werkloosheid in Goirle. Is er inzicht in de 
achtergronden? De SP is enthousiast over de notitie.  Maatwerk is prima, de 
participatieladder is een goed instrument. Maakt zich zorgen dat mensen met weinig 
kansen op de participatieladder straks geen kansen krijgen.  
Het verslag bevestigt hoe moeilijk het is om mensen met ernstige beperkingen permanent 
te plaatsen op de arbeidsmarkt. Zonder voldoende budget is dat een mission impossible. 
Kunnen mensen een taakplicht krijgen, en is dit dan mogelijk een bedreiging voor bestaande 
banen? De taakplicht mag niet concurreren met betaalde banen. Vrijwilligerswerk moet 
vrijwillig zijn. Op die manier moet ook naar beslispunt twee gekeken worden, waar staat 
dat wanneer betaalde arbeid niet mogelijk is iemand op een andere manier zijn 
maatschappelijke bijdrage invult. 

Pro-Actief Goirle Naar aanleiding van beslispunt 2 is PAG van mening dat geen verdringing van betaald werk 
mag plaatsvinden.   
Van het overgehevelde budget van € 95.000 uit 2012 wordt € 50.000 benut. Wat 
gebeurt er met de andere € 45.000? 
Een uitgebreide analyse van de doelgroepen ten opzichte van de participatieladder is 
wenselijk, zodat helder is waarin geïnvesteerd kan worden. Alleen vertrouwen op eigen 
kracht is niet voldoende. Er moet ook geïnvesteerd worden in preventief beleid om te 
voorkomen dat mensen in de bijstand komen. 
Vindt het belangrijk dat de gemeente in de geest van deze nota ook zelf zijn rol invult als 
grote werkgever.  
Wijst op een tegenspraak in allerlei zaken. Bijvoorbeeld een werk-leerbedrijf in de zorg 
promoten en te gelijkertijd proberen mensen meer zelfstandig te laten werken. 

Lijst Riel-Goirle Deelt de ambitie en de lijn die is uitgezet. Er is wel een zorg over de verdringing van 
betaalde arbeid door vrijwilligerswerk. 

CDA Het CDA onderschrijft de nota van harte. Vraagt aandacht voor de Wsw plaatsen. De 
huidige wsw-ers moet niet tekort worden gedaan.  
Klantmanagers komen te weinig toe aan doelmatigheidstoetsing. Hoopt dat dit regionaal 
wordt opgepakt, zodat er niet te veel afhankelijkheid is van één persoon. 
Vindt de doelstelling van 10% van de mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt 
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tenminste 1 tree op de participatieladder stijgen bescheiden. Mist deze doelstelling in de 
samenvatting in hoofdstuk 5. 

 
 
Advies van de commissie: 
Conclusie: Het voorstel kan als  B-stuk naar de gemeenteraad, op verzoek van de Lijst Couwenberg. 
 
Afspraken en toezeggingen: 
Wethouder Sperber zegt toe de vraag over de overheveling van het budget te beantwoorden bij het verslag. 
 
 
5. Bespreken raadsinformatie overlegstructuur belangenorganisaties in het kader van de Wmo 

(verzoek van raadsleden Immink en Aerts-Hermans) 
Mevrouw Immink geeft een korte inleiding. De adviezen van de belangengroeperingen zijn waardevol voor de 
raad. Zeker met het oog op de transities is dit van belang. Zij willen meer uitleg en hebben vragen. 
 
CDA Begrijpt dat de klankbordgroep WMO heeft gevraagd om een formele Wmo-adviesraad. Wat 

is de taak van zo'n adviesraad? Denkt dat we verkeerd bezig zijn als er een adviesraad is 
en ook al het bilaterale overleg blijft lopen. 

PvdA Vraagt zich af of adviezen op de manier zoals nu door de gemeente voorgesteld altijd 
representatief en volledig zijn. De willekeurigheid in advisering moet eruit. Juist daarom zou 
de PvdA naar een Wmo-adviesraad willen. 

SP Geeft aan dat de SP al langer pleit voor een Wmo-adviesraad. Het is goed als er gekomen 
kan worden tot één gevraagd en ongevraagd advies. 

Lijst Riel-Goirle Geeft aan bang te zijn dat niet van iedereen input wordt gekregen. De moeilijkste besluiten 
voor de transities moeten nog genomen worden. Daarbij is het ook belangrijk dat de 
verschillende groepen het algemene belang zien. 
De huidige gesprekspartners zijn niet volledig, bijvoorbeeld de mantelzorgers zitten niet aan 
tafel.  

 
De heer Sperber geeft naar aanleiding van de bespreeknotitie aan dat iedereen kan adviseren. Bij elk overleg 
van de platforms wordt de Wmo als agendapunt geagendeerd. Bij ieder bilateraal overleg worden groeperingen 
in staat gesteld om te reageren. Het zoeken van de juiste partners op het juiste moment is naar mening van het 
college juist de controlerende taak van de gemeenteraad. Het is niet de taak van het college, want het college 
moet niet het eigen vlees keuren. Wanneer de raad "een waakhond" wil hebben, moet de raad deze zelf 
instellen.  
Er is een soort klankbordgroep die in het begin van het traject staat, die deskundig en niet gebonden is, en 
spreekt met de beleidsambtenaar. In dit overleg wordt een aanzet voor het beleid gegeven. 
De oude Wmo-klankbordgroep bestond uit dezelfde mensen als de platforms waar nu mee gesproken wordt. 
Daardoor was er een dubbeling in het overleg. 
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De verwachting is ook dat er met de wijzigende wetgeving rond de transities er ook wijzigingen komen in de rol 
van de adviesfunctie.  
Het bleek moeilijk om aan de verschillende belangengroeperingen op te leggen om met één mond te spreken in 
een Wmo-adviesraad. In de discussie met de klankbordgroep zijn er veel verschillende visies gegeven bij de 
discussie over de instelling van wel of geen adviesraad. 
Wethouder Sperber geeft aan dat de cliëntenparticipatie ook betrokken kan worden bij de thema-avond over de 
transities.  
 
De voorzitter geeft aan dat de fracties hun politieke instrumenten kunnen gebruiken om de discussie door te 
zetten. 
 

6. Verslag van de commissie Welzijn 28 mei 2013 
Mevrouw Aerts-Hermans geeft aan dat de antwoorden niet direct worden opgenomen in het verslag. De 
voorzitter geeft aan dat dit conform de gemaakte afspraken is.  
Het verslag wordt vastgesteld. De lijst van toezeggingen wordt bijgewerkt. 
 
Wethouder Van Groenendaal geeft aan dat vanuit het onderwijsplatform is aangegeven dat aan het de educatie 
van het natuurmuseum behoefte is. Met het natuurmuseum worden nu prestatieafspraken gemaakt dat zij actie 
ondernemen in de richting van de Goirlese en Rielse jeugd. 
 
7. Inlichtingen van het college van burgemeester en wethouders 
Wethouder Van Groenendaal geeft aan dat na de uitspraak van de rechtbank een eerste informeel gesprek heeft 
plaatsgevonden met de Tennisvereniging Riel.  
 
8. Vragen aan het college van burgemeester en wethouders 
Mevrouw Aerts vraagt naar het steunpunt aangepast sporten. 
Wethouder Sperber geeft aan dat het steunpunt aangepast sporten vanuit het sportloket Tilburg wordt opgezet. 
Hiervoor is een stuurgroep ingesteld, waar wethouder Sperber voorzitter van is geworden. 
 
9. Stukken ter kennisname  
De heer Schellekens vindt de toezending van verslagen iDOP aan de late kant.  
Raadsinformatie over het accommodatiebeleid vindt hij merkwaardig. Zou daar een nader inhoudelijk debat over 
kunnen plaatsvinden. 
De voorzitter concludeert dat de raadsinformatie accommodatiebeleid wordt geagendeerd voor de volgende 
vergadering. De heer Schellekens levert een korte notitie aan voor bespreking. 
Wethouder Van Groenendaal geeft aan dat is afgesproken dat het verslag iDOP wordt verspreid als het in de 
volgende vergadering is vastgesteld. Hij wil kijken of het eerder kan worden toegestuurd. Met de rest van de 
klankbordgroep moet dit wel worden kortgesloten.  
 
10. Rondvraag 
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De voorzitter vraagt aandacht voor een werkbezoek aan het huis van de logistiek op 5 september. U kunt zich 
hiervoor nog aanmelden. 
In de raad is gevraagd om een thema-avond over de transities Wmo-Awbz en participatiewet. Deze is door het 
presidium gepland in oktober. Op de geplande datum van 7 oktober zijn de wethouders verhinderd. Daarom 
wordt voorgesteld om uit te wijken naar 30 september of 1 oktober. De commissieleden wordt gevraagd aan de 
griffier te laten weten wat het beste schikt. 
Op 26 oktober is 's ochtends de radendag Hart van Brabant. Daar zal aandacht zijn voor de transities in relatie 
tot de regio. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om  22.15 uur. Aldus vastgesteld door de commissie Welzijn van de gemeente 
Goirle in haar vergadering van 8 oktober 2013. 
 
De voorzitter,    de griffier, 
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Toezeggingenlijst Commissie  
 
Datum raad 
- commissie 

Wat Wie Uiterste 
afdoeningsdatum 

Feitelijke 
Afdoeningsdatum 

Wijze afdoening 

27-8-2013 Tussenevaluatie kanteling Wmo: Hoe 
is het bedrag van de 
bezuinigingsopdracht van 250.000 
berekend? 

Wethouder Sperber Bij verslag  Zie bijlage bij verslag 

27-8-2013 Tussenevaluatie kanteling Wmo: 
Heeft het invoeren van een 
eigenbijdrageregeling wel een 
reducerend effect gehad op het 
aantal toegekende voorzieningen, en 
de gemeentelijke kosten? 

Wethouder Sperber Bij verslag  Zie bijlage bij verslag 
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Datum raad 
- commissie 

Wat Wie Uiterste 
afdoeningsdatum 

Feitelijke 
Afdoeningsdatum 

Wijze afdoening 

27-8-2013 Tussenevaluatie kanteling Wmo: Hoe 
moet het overzicht op blad 2 van de 
bijlage gelezen worden, zulks mede in 
relatie tot het overzicht op blad 3? 
Op blad 3 is sprake van 52 en 54 
woonvoorzieningen in resp 2011 en 
2012, terwijl op blad 2 een aantal 
aanvragen voor woonvoorzieningen 
genoemd wordt van 139 (2011) en 
53 (2012). Of ten aanzien van 
vervoersvoorzieningen: 178 
aanvragen in 2011 en 97 in 2012. 
Hoe passen daar de cijfers op blad 3 
tav de scootmobielen bij? 

Wethouder Sperber Bij verslag  Zie bijlage bij verslag 

27-8-2013 "Goirle aan de slag": Van het 
overgehevelde budget re-integratie 
van € 95.000 uit 2012 wordt € 
50.000 benut. Wat gebeurt er met de 
andere € 45.000? 

Wethouder Sperber Bij verslag  De € 95.000,00 zijn geoormerkt overgeheveld naar het re-
integratiebudget en worden dan ook volledig besteed aan re-
integratieactiviteiten in 2013 en evt. volgende jaren. 
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Datum raad 
- commissie 

Wat Wie Uiterste 
afdoeningsdatum 

Feitelijke 
Afdoeningsdatum 

Wijze afdoening 

28 mei 2013 Brede Scholen: met de stichting 
Brede Scholen is er een gesprek over 
de visie Brede Scholen. Er komt zo 
snel mogelijk raadsinformatie over de 
uitkomst van dit overleg 

Wethouder Van 
Groenendaal 

  Het bestuur van de Stichting Brede Scholen Goirle heeft in januari 2013 de 
visie op de brede schoolontwikkeling tegen het licht gehouden en er een 
verdere uitwerking aangegeven, zoals aanbevolen in het rapport van de 
Rekenkamer. Op 29 mei 2013 heeft een gesprek plaatsgevonden tussen 
het bestuur en de portefeuillehouder. Afgesproken is dat het bestuur voor 
de zomer de 'nieuwe werkwijze' (zoals zij dit zelf noemt) als document 
aanbiedt aan B&W, zodat dit bestudeerd kan worden. Na het zomerreces 
zal de raad hier nader over worden geïnformeerd. Op 14 juni 2013 vertelt 
het bestuur overigens ook al iets over bovenstaande proces en document, 
tijdens het werkbezoek van de raad aan de brede school Frankische 
Driehoek.   

23 april 2013 Na de zomer komt een voorstel voor 
aanpassing van de subsidieregels 
Back to Basics als bedoeld in de 
motie, waarbij rekening wordt 
gehouden met terugwerkende kracht.

Wethouder Sperber Na de zomer  Voorstel in de raad na de zomer (oktober). Daarbij wordt ook mogelijkheid 
meegenomen voor terugwerkende kracht van aanvragen, gezien het feit 
dat de verordening de eis stelt om voor 1 oktober aanvragen in te dienen. 
 
 

9 oktober 
2012/20 
november 

Er worden voortgangsrapportages 
aan de commissie/raad aangeboden 
tijdens het traject van de transitie 
AWBZ naar de Wmo.  
 

Wethouder Sperber   Wordt invulling aan gegeven  
Eind maart is de tweede  voortgangsrapportage van 2013 aan de leden van 
de raad worden toegestuurd. 
Eind mei is een nieuwe toelichting gestuurd. De volgende 
voortgangsrapportage volgt begin september. 
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Datum raad 
- commissie 

Wat Wie Uiterste 
afdoeningsdatum 

Feitelijke 
Afdoeningsdatum 

Wijze afdoening 

19 februari 
2013 

Er wordt een overzicht gemaakt (a4 
grootte) met kritische momenten voor 
de raad aangaande de transities 
(wanneer de raad welke beslissingen 
moet nemen). 
 

Wethouders Sperber/ 
van Groenendaal 

 September/oktober  Met betrekking tot de kritische moment rond de transitie jeugdzorg vindt 
het gesprek hierover plaats in de werkgroep. De toezegging voor de andere 
twee transities blijft staan. 
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Vragen van het CDA (N. De Vries) en antwoorden op enkele vragen ten aanzien van de gepresenteerde 
cijfers Tussenevaluatie Kanteling Wmo 
 
Vraag 
De cijfers zijn van groot belang om zich een mening te kunnen vormen over de effecten van de Kanteling; de 
cijfers zijn op sommige punten echter onduidelijk (voor een niet-ingewijde). Daarom de volgende vragen: 
 

1. de doelstelling was om op het Wmo-budget 250.000 euro te bezuinigen; deze doelstelling is bijna 
geheel bereikt. Ik denk: toeval, maar wellicht ben ik abuis en doe de betrokken ambtenaren en 
bestuurders groot onrecht. Hoe is dat bedrag van de bezuinigingsopdracht van 250.000 berekend? 
Bedrag x voor minder woningaanpassingen, bedrag y voor minder scootmobielen, enz? Als het bedrag 
van 250.000 inderdaad zo is berekend, is het interessant om de werkelijke (gerealiseerde) cijfers 
ernaast te leggen. 

 
Antwoord 
De cijfers die vermeld zijn, zijn de werkelijk gerealiseerde cijfers in 2011 en 2012. 
Het beleid is in het voorjaar van 2011 ontwikkeld. Op dat moment waren de realisatiecijfers van 2010 
bekend en was de begroting van 2011 bekend. Ook de trend was duidelijk. Over de hele linie liepen de 
kosten zeer sterk op. Een ombuiging was noodzakelijk om de kosten beheersbaar te houden, waarbij voorop 
gesteld werd dat we weten dat het een open-eind financiering is en dat we ook weten dat met de 
vergrijzing meer personen een beroep op een voorziening kunnen gaan doen.  
 
Het nieuwe beleid zou ingaan in 2012. Bij de opstelling van de begroting 2012 (medio 2011) hebben we de 
volgende aannames gedaan.  
Lagere uitgave collectief vervoer      € 150.000,00.  
Lagere uitgave en invoering eigen bijdrage scootmobielen   €   49.000,00. 
Lagere uitgave PGB's hulp bij het huishouden     €   54.000,00 
Lagere uitgave en invoering eigen bijdrage woningaanpassingen  €   42.000,00 
Invoering leges gehandicaptenparkeerkaarten     €    6.000,00 
Extra uitvoeringskosten        €   31.000,00 - 
Extra inzet SVB voor PGB       €   10.000,00 - 
Extra uitgaven bijzondere bijstand      €   10.000,00. - 
Raming ombuiging       € 250.000,00 
 
Een belangrijk gedeelte van de ombuiging op collectief vervoer is gerealiseerd vanaf voorjaar 2011. Toen is 
het nieuwe contract ingegaan. De feitelijke financiële consequenties waren toen nog niet voldoende 
bekend. De financiële ruimte die daarmee ontstond is in het jaar ingezet op andere Wmo-onderdelen. (Er is 
dus geen extra bezuiniging geweest.)  
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Eerst en vooral was de inzet van het nieuwe beleid een betere intake: wat kan iemand zelf, met zijn 
omgeving of met behulp van algemene voorzieningen. Daarnaast door middel van invoering eigen bijdrages 
en differentiatie van tarieven de inkomsten verhogen en uitgaven verlagen.  

 
Vraag 

2. De bezuiniging van 248.975 euro is nagenoeg in gelijke mate toe te schrijven aan minder uitgaven en 
meer inkomsten; op de inkomsten is redelijk te sturen via eigenbijdrageregelingen en legeskosten, de 
uitgaven echter heeft men nauwelijks in de hand, want die zijn afhankelijk van wisselende 
omstandigheden (variërende aantallen aanvragen, en - zoals in de nota ook wordt opgemerkt -  in 2012 
‘toevallig’ geen zeer ingrijpende, kostbare woningaanpassingen. (inderdaad, dit is geen vraag, maar een 
kanttekening die ertoe strekt om aan te geven, dat het volbrengen van de bezuinigingsopdracht niet 
alleen een kwestie van ‘wijsheid’, maar ook geluk is). 

 
Antwoord 
Alhoewel er geen directe vraag gesteld wordt, toch een reactie. Eigen bijdrage en leges leiden tot extra 
inkomsten. Dat is inderdaad iets makkelijker te sturen. De differentiatie in PGB-tarieven voor hulp bij het 
huishouden moest er toe leiden dat er minder uitgaven zouden zijn. Er is een tarief voor niet-commerciële hulp en 
een tarief voor commerciële hulp. Dat heeft geleid tot een afname van de uitgaven. De aanbestedingsvoordelen 
hebben een groot effect op de uitgaven. Maar er moet dan wel vooraf een bestek opgesteld worden waarbij de 
kwaliteit overeind blijft. Dergelijke bestekken worden vaak ook met inspraak van belangenorganisaties 
gemaakt. De belangrijkste wijziging blijft evenwel dat we met de persoon het gesprek aangaan wat de persoon 
zelf kan oplossen. Dat is geen toeval; daar sturen we echt op. Ook vanuit de overtuiging dat het voor niemand 
leuk is om afhankelijk te zijn van een voorziening. De tussenevaluatie laat ook zien dat we daarin op de goede 
weg zijn.  
 
Vraag 

3a. Ten aanzien van de uitgaven vallen op: de grote kostenbesparing ten aanzien van de 
woningaanpassingen (97.450), de grote stijging van de advieskosten (42.850 ofwel bijna een 
verdubbeling), de grote stijging van de kosten huishoudelijke hulp (71.320), en de tamelijk geringe 
daling van de kosten verhuur vervoermiddelen (19.300). Is daarvoor een verklaring aan te geven?  

 
Antwoord 
Er zijn in 2012 uitvoeringskosten en implementatiekosten geweest met betrekking tot invoering van de 
kanteling. Die kosten waren ook voorzien en zijn ook geboekt op de post advieskosten. We hebben minder 
medische adviezen gevraagd (166 in 2012, 257 in 2011).  
De kosten huishoudelijke hulp (Hbh) zijn gestegen met 4%. Kosten van Hbh bestaan voor het grootste gedeelte 
uit salariskosten. Die kosten zijn gestegen in 2012. Voor Hbh hebben we nog niet echt alternatief aanbod. Het 
aantal aanvragers groeit omdat het aantal ouderen toeneemt. We indiceren wel meer op maat in uren en we 
kijken naar wat mantelzorgers kunnen doen De kosten van verhuur vervoermiddelen zijn met bijna 4% gedaald 
(dit ondanks een stijgende index). Dit is een kentering ten opzichte van de jaren daarvoor.  
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Vraag 
3b. Waarom lukt het wel op de ene soort uitgaven te besparen en op de andere juist niet? De invoering van 

de eigenbijdrageregelingen, bijvoorbeeld ten aanzien van de scootmobielen, zou toch hebben moeten 
leiden tot een grote reductie van aangevraagde en toegewezen voorzieningen, en tot verder afzien van 
eerder verleende voorzieningen (voorbeeld: de scootmobiel die niet of nauwelijks gebruikt wordt)?  

 
Antwoord 
Er is niet op elk afzonderlijk deel een absolute verklaring te geven. Op het onderdeel hulpmiddelen is sprake van 
een duidelijke afname. In 2010 bedroegen de kosten nog € 520.000,00, in 2012 "nog maar" € 473.000,00. 
Zoals te zien is in de bijlage op pagina 2, is het aantal aanvragen voor individuele vervoersvoorzieningen 
(scootmobielen, aangepaste fietsen etc.)  in 2012 met 45% gedaald ten opzichte van 2011. Het percentage 
aanvragen voor vervoersvoorzieningen dat is toegekend is gestegen van 73% in 2011 naar 83,5 % in 2012. Dit 
komt door maatwerk aan de voorkant van het aanvraagtraject. Door het voeren van goede gesprekken met de 
klanten worden andere oplossingen gevonden. Aanvragen van individuele voorzieningen zijn daardoor minder 
vaak nodig. Als er echter een aanvraag wordt ingediend, is de kans groter dat deze aanvraag tot een toekenning 
leidt.  
 
Vraag 

3c. In het overzicht op het derde blad van de bijlage lezen we, dat het aantal woonvoorzieningen  in 2012 
licht is gestegen tov 2011, en dat het aantal scootmobielen nauwelijks is gedaald (en dan nog vooral 
door de deelmobiel, naar ik vermoed). Met andere woorden: heeft het invoeren van een 
eigenbijdrageregeling wel een reducerend effect gehad op het aantal toegekende voorzieningen, en de 
gemeentelijke kosten? 

 
Antwoord 
Er is sprake van een ombuiging van € 250.000,00. Die is gerealiseerd. Het invoeren van de eigen 
bijdrageregeling heeft zeker effect gehad op het aantal aanvragen voor woonvoorzieningen en scootmobielen. 
Het gaat om de combinatie van beleidsmaatregelen die heeft geleid tot deze vermindering van het beroep op 
voorzieningen. Door de eigen bijdrage op woonvoorzieningen, in combinatie met het algemeen gebruikelijk 
verklaren van kleine woningaanpassingen zoals verhoogde toiletpotten, beugels, eenvoudige douchezitjes en 
trapleuningen, en voorlichting over wat men zelf kan doen om de woning duurzaam te maken is het aantal 
aanvragen sterk afgenomen. Daarnaast is het primaat van verhuizen versterkt door de financiële grens te 
verlagen waarbij men de vrije keuze heeft tussen aanpassen of verhuizen.  
 
Vraag 

4. Hoe moet het overzicht op blad 2 van de bijlage gelezen worden, zulks mede in relatie tot het overzicht 
op blad 3? Op blad 3 is sprake van 52 en 54 woonvoorzieningen in resp 2011 en 2012, terwijl op blad 
2 een aantal aanvragen voor woonvoorzieningen genoemd wordt van 139 (2011) en 53 (2012). Of ten 
aanzien van vervoersvoorzieningen: 178 aanvragen in 2011 en 97 in 2012. Hoe passen daar de cijfers 
op blad 3 tav de scootmobielen bij? 
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Antwoord 
Op bladzijde 2 van de toelichting staan de ingediende aanvragen. Op bladzijde 3 gaat het om het aantal "lopende 
voorzieningen", cumulatief. Het aantal personen met één of meer voorzieningen loopt dus op. Dat is gelet op de 
vergrijzing ook te verwachten. Dat was met name aanleiding om het beleid te gaan ombuigen, zodat ook op 
langere termijn de betaalbaarheid overeind blijft. Specifiek op het onderdeel woonvoorzieningen gaat het in de 
regel wel om een aanvraag, maar om een eenmalige verstrekking. Een dergelijke voorziening wordt incidenteel 
geboekt. De woonvoorzieningen die op pag. 3 staan zijn woonvoorzieningen met een periodieke verplichting. Een 
aanvraag om een vervoersvoorziening kan een aanvraag regiotaxi zijn of een scootmobiel. Dat aantal staat op 
pag. 2. Op pag. 3 staat het aantal regiotaxipashouders en het aantal scootmobielbezitters. (Dat aantal loopt 
dus terug.)  
 
Vraag 

5. Bovenaan blad 3 wordt gewag gemaakt van ‘een aantal herindicaties’. Hoe groot is dat aantal?  
 
Antwoord 
Hier heeft geen afzonderlijke registratie op plaats gevonden  Die herindicaties zijn ook opgevoerd als aanvraag 
Hbh.  
 
 
 


	Opgemaakt door

